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Protokół nr 6/2022 

z posiedzenia łączonych Komisji   

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

  odbytego w dniu 23 września 2022 roku 

VIII kadencja  

 

 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10:00   Godzina zakończenia obrad: 10:16 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

 

W Komisji udział wzięli:  

-Komisja Rewizyjna 

-Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

 

Wspólne posiedzenie Stałych Komisji poprowadził Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Arkadiusz Wilczewski. 

 

 

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Arkadiusz Wilczewski otworzył 

posiedzenie łączonych Komisji i stwierdził kworum dwóch komisji. 

 

 

Komisja Rewizyjna 

(lista obecności stanowi załącznik  nr 1 protokołu) 

 

1.Irena Szewczyk (nieobecna)   Przewodniczący Komisji 

2.Piotr Warzocha     Zastępca Przewodniczącego 

3.Błażej Sobala      Członek 

4.Arkadiusz Wilczewski    Członek 

5.Franciszek Gawęda     Członek 

 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

(lista obecności stanowi załącznik  nr 2 protokołu) 

 

1. Arkadiusz Wilczewski    Przewodniczący Komisji 

2.Krzysztof Cupiał (nieobecny)   Zastępca Przewodniczącego 

3. Dorota Sierka      Członek 

4.Janusz Labok      Członek 

5.Jacek Górowski     Członek 

6. Piotr Warzocha     Członek 

7.Stanisław Płachytka     Członek 

8.Błażej Sobala      Członek 

 



Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Arkadiusz Wilczewski 

powitał wszystkich i przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Analiza wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie za I półrocze 2022 roku. 

5. Opiniowanie projektów uchwał. 

6. Sprawy różne  

7. Zakończenie obrad. 

 

Porządek został przyjęty przez Komisję. 

 

Ad. pkt. 4. Analiza wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowic Śląskich za I półrocze 

2022 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Arkadiusz Wilczewski 

powiedział, że na pewno każdy z Radnych zapoznał się ze Sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie za I półrocze 2022 roku, które zostało przesłane 

Radnym kilka dni wcześniej. Zapytał Pana Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka 

czy ma jakieś obawy dotyczące realizacji budżetu na 2022 rok biorąc pod uwagę realizację 

budżetu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie za I półrocze 2022. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że przedstawi w jakiej sytuacji 

jest Gmina obecnie, w porównaniu do I półrocza. Podał, że w I półroczu 2022 roku wydatków 

inwestycyjnych było dużo więcej w porównaniu  z latami  poprzednimi, kiedy to większość 

inwestycji była wykonywana przez cały rok, a opłaty za inwestycje były dokonywane w II 

części danego roku. Poinformował, że w roku 2022 wiele inwestycji było prowadzone jako 

kontynuacja roku 2021, więc wiele wydatków inwestycyjnych znalazło się już w I półroczu 

2022 roku – Zamek, ul. Kamieniecka, Kłodzka itd.; poinformował, że po stronie wydatków na 

inwestycje w I półroczu 2022 roku było zdecydowanie więcej wydatków inwestycyjnych niż 

w latach poprzednich.  

Powiedział, że sytuacja budżetu gminy jest bardzo niestabilna w kwestii znalezienia 

firm oraz w kwestii przetargów, z uwagi na niestabilność cen, znalezienia wykonawców. 

Poinformował, że wiele przetargów jest unieważnianych i powtarzanych przez wzgląd na 

bardzo wysokie ceny.  Podał, że gmina liczy na to, że w najbliższym czasie ceny się ustabilizują, 

a koszty robót spadną.   

W kwestii wydatków bieżących podał, że wzrosły koszty wydatków bieżących 

jednostek gminnych, w taki sam sposób, jak wzrosły koszty ponoszone przez gospodarstwa 

domowe, a biorąc pod uwagę ilość tych jednostek - wzrost ten jest znaczący. 



Nawiązał do podatków i powiedział, że zgodnie z przewidzianą na koniec 2021 roku 

inflacją, podatki na rok 2022 zostały podniesione o 3 %, jednak w 2022 roku wszystko wzrosło 

o 30-40% i 300%, dlatego też dochody uzyskane z podatków nie są proporcjonalne do 

wydatków bieżących. Podał, że obecnie stabilne są tylko, do końca roku 2022, koszty gazu, co 

wynika z wcześniej podpisanych umów. Podał, że odbył się przetarg na gaz na 2023 rok i nie 

było żadnych oferentów; obecnie jest drugi i nie wiadomo jakie będzie jego zakończenie. 

Powiedział, że podobna sytuacja dotyczy energii elektrycznej – przetarg prowadzi miasto Lubin 

oraz kilka  samorządów z województwa dolnośląskiego jako wspólny projekt i obecnie czeka 

się na jego rozstrzygniecie. Poinformował, że samorządy, które miały już przetargi, przekazują 

niepokojące informację – koszty energii elektrycznej wzrosły nawet  o ponad 500 %. 

Podał, że rok 2023 niesie za sobą wiele niewiadomych, a obecnie nie ma jeszcze 

rozstrzygniętego przetargu na gaz i energię elektryczna, a są to bardzo znaczące kwoty. 

Powiedział, że pozytywny jest fakt wymian lamp oświetleniowych, które przy wzroście cen 

energii - obniżą koszty, a przy ponad 2 000 lamp zużycie energii oświetlenia ulicznego ma być 

ok. 50 % mniejsze. Poinformował, że może zdarzyć się taka sytuacja, że w momencie 

podniesienia kosztów energii oświetlenia ulicznego, poprzez wymianę lap na LED-owe, koszty 

zbilansują się.  

Poinformował, że kolejnym z analizowanych czynników jest kwestia decyzji dotyczącej 

najniższego wynagrodzenia. Powiedział, że najniższe wynagrodzenie to wynagrodzenie, które 

ustala rząd, ale które samorząd płaci z wydatków bieżących Budżetu Gminy. 

Jako kolejny czynnik podał przesunięcie transzy dodatkowych środków, które na dobrą sprawę 

nie są dodatkowymi środkami – są to przesunięte środki z 2023 roku, zaplanowane w budżecie 

na 2023 rok. Poinformował, że Gmina Ząbkowice Śląskie otrzyma ok. 2 880 000 zł środków, 

które miała dostać w 2023 roku.  

Powiedział, że wszystkie sprawy, problemy są analizowane każdego dnia; ponadto 

podał, że na Dom Pomocy Społecznej będą, jeszcze w 2022 roku, potrzebne środki rzędu setek 

tysięcy złotych, również gmina będzie musiała dofinansować Ośrodek Pomocy Społecznej – 

kwotą ok. 1 000 000 złotych, szkoły,  Centrum Kultury i Turystyki. Podał, że nie ma jednostki, 

do której nie należało by dołożyć pieniędzy ze względu na wzrost kosztów. 

 

Ad. pkt. 5. Opiniowanie projektów uchwał. 

 

Brak projektów uchwał. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że zostaną przedstawione 

projekty dwóch uchwał – wprowadzenie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok oraz 

wprowadzenie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022-2042 – dofinansowanie 

podmiotów gminnych. 

 

Ad. pkt. 6. Sprawy różne. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

 



 

 

 

Ad. pkt.7. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Arkadiusz Wilczewski zamknął posiedzenie łączonych Komisji   

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu

  

   

           (-) Arkadiusz Wilczewski 

 

 

 

 

Zastępca Przewodniczącej 

Komisji Rewizyjnej 

 

 

(-) Piotr Warzocha 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Marta Kurpiel-Tokaruk– Referent ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy   
 


